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   Miliarde de lei ajung în fiecare an la maramureşenii care ar trebui să se ocupe de întreţinerea
păşunilor. Ei încasează de la APIA subvenţii substanţiale. Numai că nu întotdeauna banii sunt
folosiţi pentru ce au şi fost daţi de fapt.

  

   Primarii din Maramureş recunosc că, dacă până acum câţiva ani nimeni nu era interesat de
păşuni, acum, de când se iau subvenţii, toată lumea fuge după banii respectivi. Nici prefectul
judeţului Maramureş, Anton Rohian, nu ascunde faptul că sunt zone în judeţ unde modul de
acordare al păşunilor către crescătorii de animale ridică anumite semne de întrebare.

  

   „Probleme cu păşunile la nivel de judeţ sunt multe. Lor le trebuie banii, nu îi interesează
celelalte aspecte. Eu spun foarte clar că sunt situaţii în care banii daţi pentru păşuni nu sunt
folosiţi pentru păşuni şi aici cei care ar trebui să se sesizeze ar trebui să o facă. Banii se iau pe
baza efectivelor de animale care se declară la APIA. Poienile de sub Munte, Repedea, Sălsig
sau Rona de Sus sunt câteva din zonele cu probleme din acest punct de vedere. Toată treaba e
în jurul banilor. Pentru că, dacă mâine nu s-ar primi acea subvenţie, şi aici e vorba de oi, pentru
că oile guvernează partea de păşuni în Maramureş, nu ar interesa pe nimeni păşunile”, a
declarat Anton Rohian.

  

   Reprezentantul Guvernului în teritoriu a mai menţionat şi de o serie de schimbări care se au
în vedere. Mai exact, suprafeţele de fâneţe ce nu au animale nu mai intră la subvenţie.

  

   „Nu e dragoste de animale, e dragoste de bani”
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   „Păşunile vor fi repartizate în baza a două acte normative. Avem licitaţie chiar zilele acestea şi
sigur că, după licitaţie, vor fi întotdeauna nemulţumiţi. Dar nu avem goluri de munte suficiente
pentru toată lumea.

      

    Avem 650 hectare şi 28 de cereri. În ce priveşte fâneţele proprietate privată, proprietarii vor
trebui să justifice ce au făcut cu fânul adunat, cum au întreţinut acea fâneaţă... Apoi, vă spun că
nu putem împărţi munţii cum vrea fiecare. Unii ne-au acţionat în instanţă. Unii şi-au făcut vile şi
maşini şi, culmea, tot ei ne acţionează în instanţă. Nu e dragoste de animale aici, e dragoste de
bani”, a punctat primarul din Poienile de sub Munte, Ştefan Oancea.
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